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MÖTESRUBRIK Diskussion fastighetsfrågor 

PLATS Mälaren och Teams 

TIDPUNKT 2024-05-14 kl 13-14  

 

 

1 NYTT AKUTSJUKHUS I VÄSTERÅS, NAV  

Föredragande Niklas Källman och Agnetha Jonsson (skyddsrum) 

Föregående möte 
Föregående möte togs bland annat upp status för Byggnad 95 där bland annat 
Fysiolog, Onkologi och Sjukhusfarmaci kommer att inrymmas, samt ekonomi och 
nyckeltal inom projekt Konst där bland annat konstrådgivare är upphandlad. 

Ställningstaganden från styrgrupp 19/6 
Programmet rekommenderar beslut om att starta skede Etablering för byggnad 95 
inkl kostnad för PET-CT och Cyklotron samt CBC. En skiss visas över 
rummens/funktionernas placering, på plan 6 föreslås CBC placeras, för att möjliggöra 
det så skapas ett ”entresolplan”, på plan 3 förbereds installation av PET-CT i utrymme 
för SPECT  CT, i markplan förbereds för Cyklotron. 

Diskussion: Innebär möjligheten till uppgradering en fördyring? Projektering för CBC, 
förberedelse för PET-CT och Cyklotron inryms inom indikativ ram. .  

Finns tillräckligt fysiskt utrymme för Onkologens verksamhet? Programmet och 
Onkologen är överens.  

Hur resonerar omkringliggande sjukhus om Cyklotron och annan utrustning? Olika. 
Ytan för den tänkta placeringen förbereds så att byggmöjlighet finns om och när 
regionen vill göra investeringen i framtiden. 

Frågan om utrustning borde kanske lyftas i Samverkansnämnden Region 
Mellansverige för att se vilket behov som finns? Det finns utredningar om behov av 
PET-CT nu och framåt. Tveksamt om alla behöver cyklotron men bra att vara 
förberedd. 

Status 
Arbetsmiljö 

En incident har inträffat när en person fick ett rör på läppen. 

Program 

Det stora arbetet nu är planering inför driftsättning.  

Projekt Vårdbyggnad 
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Bygghandling levererades i slutet av maj. Planerar för Projekt del 2 som är det största 
avropet i programmet. Byggande av byggnad 88 och 89 startar inom kort inkl fasad 

Projekt Utrustning 

Tid- och resursplanering pågår för tiden före och efter nyckelfärdig byggnad. 

Projekt Konst 

Upphandling pågår med fokus på inomhuskonst under hösten. 

Projekt Vårdverksamhet 

Fokus på planering inför driftsättning. 

Arbete med att analysera inkomna riskanalyser (s k Viror) pågår bland annat gällande 
Neonatal och Barn. 

Projekt Verksamhetsstöd 

Ny inflygningsriktning för helikopter är klar. Överlämning till Regionfastigheter i 
princip klar ang. elkraftsförsörjning, träd, markanläggningar så som vägar, 
planteringar mm.  

NAV tittar på vilka resurser som behövs från bland annat HSF och FSF för att 
driftsätta det nya huset. 

Diskussion: Utemiljö – blir det en senare fråga eller finns planer och vad blir 
kostnaden? Planer för utemiljön finns; frågan återkommer nästa gång. Utemiljön ska 
vara lättskött. Viss ytterligare optimering av utemiljön är möjlig, detta görs 
tillsammans med förvaltare inom FSF. 

Projekt Försörjning 

Slutprov i elförsörjningsbyggnader genomförda. Projektering för den nya gasdepån är 
på gång. 

Projekt Kommande etapper 

Programhandling levererad. Arbete med allokering pågår. 

 

Uppföljning av test av elkraftsförsörjning 2024-05-31 
Testet föll ut väl, några mindre justeringar av brytarinställningar kommer att göras. 
Verksamheterna har återkopplat vissa störningar men överlag positivt. Återstart av 
allt tog längre tid än beräknat. 

 

Skyddsrum 
Totalt finns 3426 skyddsrumsplatser på sjukhusområdet i Västerås. Genomförda och 
kommande rivningar påverkar antalet, men antalet skyddsrum ska återställas. Nya 
regler gör att skyddsrummen inte kan byggas där de ursprungligen planerades utan 
nya placeringar behöver hittas och byggas. I dag finns ingen säkerställd finansiering 
för den merkostnad detta innebär. Många befintliga skyddsrum är i eftersatt skick.  
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Diskussion: Varför kommer frågan om skyddsrum nu? Den har funnits med från 
början, men regelverket har också ändrats. Olika principer för placering påverkar var 
man kan bygga skyddsrum.  

Bidrar staten till finansiering? Alla möjligheter finns med i arbetet. 

Vad förväntas finnas i ett skyddsrum? Alla förordningar och regler följs. 

Frågan återkommer. 

 

Ekonomi 
Totalt utfall och prognos t o m maj redovisas. Ökning av prognosen beror på 
omfördelning mellan åren till följd av att arbetet ligger före tidplan. Driftkostnad 
följer plan. Den totala prognosen för programmet kvarstår. 

Tidplanen följs. En av riskerna för försening är arbeten som är en förutsättning för 
vårdbyggnaden så som kulvert del 2, gasdepå och ombyggnad av 
försörjningsbyggnaden. 

 

Övrigt 
Kostnad kranuppställning redovisas i presentation efter fråga vid förra tillfället. 

Fråga om hur barnrättsperspektivet och barnkonventionen påverkar arbetet med 
NAV. Punkten återkommer. 

 

 

Nästa möte blir den 18 september. 

 

Vid anteckningarna 

Christina Ersson 
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